
Rada Gminy w Orońsku 

Protokół nr LIV/2021 

LIV sesja w dniu 10 grudnia 2021 r. 

 

1. Otwarcie obrad sesji. 

Obrady LIV sesji Rady Gminy w Orońsku otworzył o godz. 13:30  Przewodniczący Rady 

Gminy Pan Sylwester Różycki i powitał radnych, sołtysów, Wójta Gminy Henryka 

Nosowskiego oraz Panią Skarbnik Dianę Czubak. 

 

W posiedzeniu wzięło udział 14 członków. 

Obecni: 

1. Renata Bączek  

2. Karol Białas  

3. Mariusz Mirecki 

4. Maria Deja  

5. Maria Gajewska  

6. Wiesława Kaczyńska  

7. Sylwester Różycki  

8. Adam Stańczyk  

9. Ewelina Suligowska 

10. Katarzyna Taras  

11. Monika Wiecheć  

12. Artur Zasada  

13. Bogdan Zdon  

14. Mariusz Wojcieszak 

Nieobecni (1)  

1. Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że w obradach uczestniczy 14 radnych, co stanowi 

quorum do podejmowania prawomocnych uchwał Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy na protokolanta obrad powołał  p. Martę Regulską. 

 

2. Zatwierdzenie porządku obrad. 

Pan Zdon złożył wniosek o usunięcie z porządku obrad pkt 8g projektu uchwały w sprawie 

ustalenia wysokości  stawek podatku oraz zwolnień od środków transportowych. Poinformował, 

że uchwała jest bezprzedmiotowa, bo wniosek wszystkich komisji oraz Pana Wójta był taki, 

aby nie podnosić stawek podatkowych. 



Głosowano wniosek w sprawie: 

usunięcia z porządku obrad punktu 8g ustalenie wysokości stawek podatku i zwolnień od 

środków transportowych 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek  

 

Przewodniczący Rady stwierdził, że wniosek został przyjęty. Następnie poprosił  

o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia porządku obrad wraz ze zmianami.  

Głosowano w sprawie: 

Zatwierdzenia porządku obrad wraz ze zmianami.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad wraz ze zmianami został przyjęty. 

 

3. Przyjęcie protokołu z obrad poprzedniej sesji. 

Przewodniczący Rady Gminy poddał pod głosowanie protokoły z obrad poprzednich sesji.  

• Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad XLIX sesji z dnia 30 września 2021r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek  

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że protokół  z XLIX sesji został przyjęty. 

 

• Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad L sesji z dnia 07 października 2021r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek  

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że protokół  z L sesji został przyjęty. 

 

• Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LI sesji z dnia 14 października 2021r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek  

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że protokół  z LI sesji został przyjęty. 

 

 

• Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LII sesji z dnia 29 października 2021r..  

Wyniki głosowania 



ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek  

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że protokół  z LII sesji został przyjęty. 

 

• Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z obrad LIII sesji z dnia 12 listopada 2021r..  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek 

Przewodniczący  Rady Gminy stwierdził, że protokół  z LIII sesji został przyjęty. 

 

4. Informacje Przewodniczącego Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące pisma: 

- Zarządzenie Nr 101/2021 r. Wójta Gminy Orońsko w sprawie przedłożenia projektu uchwały 

budżetowej na 2022 rok. 

- Odpowiedź na wniosek Komisji Skarg, Wniosków i Petycji – przygotowany projekt uchwały 

w sprawie nadania tytułu honorowego obywatela gminy. 

- skarga prokuratora na uchwałę z dnia 29 marca 2021 r. w sprawie dostarczania wody  

i odprowadzania ścieków. 

 

5. Informacje na temat interpelacji i zapytań jakie wpłynęły do Przewodniczącego Rady 

Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że między sesjami wpłynęły następujące 

zapytania i interpelacje: 



- zapytanie Radnej Pani Katarzyny Taras w sprawie wykonania koncepcji ciągów 

komunikacyjnych pieszo-rowerowych wzdłuż drogi wojewódzkiej 735. 

- zapytanie Radnej Pani Małgorzaty Burek w sprawie realizacji zadania pn. wymiana źródeł 

grzewczych dla mieszkańców Gminy Orońsko. 

 

6. Informacje Wójta Gminy za okres między sesjami. 

Pan Wójt przedstawił informacje z działalności między sesjami: 

- Informacja na temat szczepień przeciwko COVID-19. Gmina Orońsko otrzymała nagrodę  

za II miejsce w powiecie i uzyskała nagrodę w wysokości 500 000 zł.  

- Podziękowanie od ZUS-u za współpracę w realizacji programu Dobry Start 300+. 

- Otrzymaliśmy wstępną promesę na budowę drogi gminnej Tomaszów – Śniadków w kwocie 

2 ,850 mln zł.   

- Od Ministerstwa Finansów otrzymamy 2 817 067 zł. na uzupełnienie subwencji ogólnej 

z przeznaczeniem na kanalizację sanitarną. 

- Trwa nabór wniosków do FOGR-u. Zgłoszona zostanie droga Guzów-Chronówek.  

- Ogłoszono przetarg na odbiór odpadów komunalnych. Otwarcie ofert odbędzie się 16 grudnia. 

- Powiatowy Zespół Doradztwa Rolniczego informuje, że piątkowe dyżury pracownika zostaną 

zawieszone z powodu pandemii.  

- Zwiększeniu ulegnie inkaso dla sołtysów z 10% na 12%.  

Pan Zdon powiedział, że na LI sesji w dniu 14 października złożył wniosek do Wójta  

o przedstawienie informacji w sprawie budowy drogi i mostu Dobrut – Bąków. Rada Gminy 

przyjęła ten wniosek, minęło już 3 sesje a informacji nadal nie ma.  

Pan Wójt odpowiedział, że trzeba było uaktualnić decyzję środowiskową na którą zostało 

złożone odwołanie. Dopiero po jej uzyskaniu możemy wystąpić o pozwolenie na budowę.  

W dalszym ciągu nie ma decyzji środowiskowej. Przepraszam, że nie ma odpowiedzi, jak tylko 

Kierownik pojawi się w pracy, odpowiedź na wniosek zostanie skonkretyzowana.   

Pan Zdon powiedział, że prosi o konkretną odpowiedź wraz ze wskazaniem dokładnych dat: 

kiedy zostało wszczęte postępowanie, dlaczego poprzednie były niewłaściwe, pełną informację 

że nieprawidłowe dokumenty o pozwolenie na budowę wysłano do starostwa. Prosiłbym o 

informację, dlaczego tak się stało i kto zawinił oraz jaka jest dalsza procedura. Otrzymaliśmy 

930 000 zł na to zadanie i te pieniądze mogą przepaść z tego względu, że gmina nie radzi sobie 

z przeprowadzeniem postępowania w sprawie wydania pozwolenia na budowę.  

Pani Deja zapytała, jak wygląda sytuacja z programem szczepień przeciwko grypie w naszej 

gminie.  

Pan Wójt odpowiedział, że z naszego programu zaszczepiono 28 osób. Wraz z programem 

rządowym zaszczepiono 43 osoby.  



Pani Skarbnik poinformowała, że do 23 listopada był to nasz program. Od 24 listopada 

wprowadzono program rządowy. Każda chętna osoba powyżej 18 roku życia może zostać 

zaszczepiona.  

Przewodniczący Rady zapytał, czy na opracowanie koncepcji ciągów pieszo-jezdnych wzdłuż 

drogi wojewódzkiej 735 mamy wybranego wykonawcę. 

Pan Wójt odpowiedział, że uważaliśmy, że mamy. Współpraca z projektantem przestała  

się układać i wycofał się z tego zadania. Prowadzę rozmowy z Dyrektorem Zarządu Dróg 

Wojewódzkich. Pojawi się u nas w urzędzie i ustalimy szczegóły.  

Przewodniczący Rady wspomniał, że w dniu dzisiejszym Radna Pani Burek złożyła zapytanie 

w sprawie programu „Wymiana źródeł ciepła dla mieszkańców Gminy Orońsko”.  

Pan Wójt odpowiedział, że montaż ogniw fotowoltaicznych spowolnił sprawę. Realizacja tego 

zadania będzie do marca 2022r. Mamy skrupulatnego Inspektora Nadzoru, który pilnuje 

terminów. Mamy uzgodnienia i zgody Marszałka w tym zakresie.  

Następnie nawiązała się dyskusja na temat szczegółów projektu.   

 

7. Przedstawienie sprawozdań z posiedzeń Komisji Rady Gminy w Orońsku w okresie 

między sesjami. 

Pani Deja poinformowała, że Komisja Oświaty, Kultury, Zdrowia i Sportu spotkała się  

1 października i 30 listopada. 1 października gośćmi na posiedzeniu byli Dyrektorzy szkół, 

Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, funkcjonariusz 

policji oraz przedstawiciel GOPS. Komisja przegłosowała i przekazała do Wójta wnioski  

z posiedzenia. Wnioskowano m.in. o przegląd i naprawę kamer przy obiektach szkolnych  

i rekreacyjnych na terenach gminy oraz aby godziny pracy świetlicy i spotkań seniorów  

nie kolidowały ze sobą. W dniu 30 listopada opiniowano projekt budżetu, plan pracy komisji 

oraz sprawozdanie z jej działalności za 2021r.. Z wnioskami z komisji można zapoznać się w 

biurze rady.   

Pan Wojcieszak powiedział, że Komisja Samorządu zebrała się w dniu 30 listopada. Informacji 

na temat poszczególnych punktów porządku obrad udzielił Pan Grela. Następnie odczytał 

zadania inwestycyjne omawiane na posiedzeniu. Opiniowano projekt budżetu na 2022r.  

Pani Wiecheć poinformowała, że Komisja Skarg, Wniosków i Petycji spotkała się trzykrotnie. 

Na posiedzeniach analizowano skargę mieszkańców Wałsnowa w sprawie dębu w 

Wałsnowie, opiniowano projekt budżetu na 2022r. Opiniowano projekt uchwały w sprawie 

nadania tytułu honorowego obywatela Gminy Orońsko oraz przygotowano plan pracy komisji 

na 2022r. Rozpatrywano skargę Prokuratora na uchwałę w sprawie regulaminu dostarczania 

wody i odprowadzania ścieków.  



Pan Białas powiedział, że w dniu 30 listopada odbyło się posiedzenie Komisji Rolnictwa. 

Podczas posiedzenia zaopiniowano projekt budżetu na 2022 rok oraz projekty uchwał  

w sprawie stawek podatkowych. Tego samego dnia odbyło się posiedzenie Komisji Rewizyjnej.  

Pan Zdon Przewodniczący Komisji Finansowo – Budżetowej i Spraw Socjalnych przedstawił 

sprawozdanie z działalności komisji między sesjami. Poinformował, że głównym tematem 

spotkań komisji było opiniowanie projektu budżetu na 2022 rok. Komisja zaopiniowała 

wysokości stawek podatkowych oraz informację Wójta na temat dębu w Wałsnowie – 

Komunikat Nr 2 znajdujący się na stronie http://www.bip.oronsko.pl/ . Następne posiedzenie 

komisji odbyło się w dniu 7 grudnia. Pan Zdon odczytał porządek obrad oraz poinformował,  

że komisja zaakceptowała projekt budżetu na 2022r. wraz z poprawkami Komisji Oświaty. 

Obradowano razem z Przewodniczącymi Komisji Stałych Rady. Przedstawił wnioski komisji 

złożone do budżetu oraz dodał, że przedmiotem posiedzenia było także omawianie projektów 

uchwał złożonych na dzisiejszą sesję.  

 

8. Rozpatrzenie projektu uchwał i podjęcie uchwał w sprawie: 

a) Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 - 2036 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. Omówiła zał. 3. 

Radni zadawali pytania do projektu uchwały, na które odpowiedzi na bieżąco udzielał Pan 

Wójta wraz z Panią Skarbnik.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia uchwały. 

Głosowano w sprawie: 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021 - 2036 wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LIV/253/2021 w sprawie przyjęcia 

Wieloletniej Prognozy Finansowej na lata 2021-2036 wraz z autopoprawką została przyjęta.  

 

http://www.bip.oronsko.pl/


b) zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok; 

Przewodniczący Rady poprosił Panią Skarbnik o przedstawienie projektu uchwały.  

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z auto poprawką.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

zmian w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok wraz z autopoprawką.  

Wyniki głosowania 

ZA: 13, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (13) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada  

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LIV/254/2021 w sprawie zmian  

w budżecie Gminy Orońsko na 2021 rok wraz z autopoprawką została przyjęta. 

 

c) ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, ustalenie planu 

finansowego tych wydatków oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego 

wydatku ujętego w wykazie; 

Pani Skarbnik przedstawiła projekt uchwały wraz z autopoprawką. 

Przewodniczący Rady zapytał, czy ktoś ma pytania bądź uwagi do projektu uchwały, następnie 

poprosił o przystąpienie do głosowania w sprawie przyjęcia uchwały.  

Głosowano w sprawie: 

ustalenia wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, ustalenie planu 

finansowego tych wydatków oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku 

ujętego w wykazie wraz z autopoprawką.  

 

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek  

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LIV/255/2021 w sprawie ustalenia 

wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, ustalenie planu finansowego tych 

wydatków oraz określenia ostatecznego terminu dokonania każdego wydatku ujętego  

w wykazie została przyjęta wraz z autopoprawką. 

 

d) niedochodzenia należności z tytułu rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, 

stanowiącej równowartość 40 euro przeliczonej na złote według średniego kursu euro 

ogłoszonego przez Narodowy Bank Polski ostatniego dnia roboczego miesiąca 

poprzedzającego miesiąc, w którym świadczenie pieniężne stało się wymagalne, jeżeli jej 

kwota jest równa świadczeniu pieniężnemu albo większa od tego świadczenia. 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że gmina, jako świadczeniodawca jest zobowiązana do naliczenia 

fakturom, które są opłacone po terminie 40euro w pierwszym dniu, kiedy płatność staje się 

wymagana. Dotyczy to przedsiębiorców, nie osób fizycznych. Nie nalicza się odsetek od tej 

kwoty. Zgodnie z ustawą nie ma znaczenia wielkość faktury. 

 

Głosowano w sprawie: 

niedochodzenia należności z tytułu rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, 

stanowiącej równowartość 40 euro przeliczonej na złote według średniego kursu euro 

ogłoszonego przez Narodowy Bank Polski ostatniego dnia roboczego miesiąca 

poprzedzającego miesiąc, w którym świadczenie pieniężne stało się wymagalne, jeżeli jej 

kwota jest równa świadczeniu pieniężnemu albo większa od tego świadczenia.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek  

 



Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LIV/256/2021 w sprawie 

niedochodzenia należności z tytułu rekompensaty za koszty odzyskiwania należności, 

stanowiącej równowartość 40 euro przeliczonej na złote według średniego kursu euro 

ogłoszonego przez Narodowy Bank Polski ostatniego dnia roboczego miesiąca 

poprzedzającego miesiąc, w którym świadczenie pieniężne stało się wymagalne, jeżeli jej 

kwota jest równa świadczeniu pieniężnemu albo większa od tego świadczenia została przyjęta. 

 

e) obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2022 rok 

Pani Skarbnik wyjaśniła, że dotyczy to stawki podatku rolnego w kwocie 49 zł. Jest to obniżenie 

stawki podanej przez Główny Urząd Statystyczny, która wynosi 61,48 zł. 

Głosowano w sprawie: 

obniżenia ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2022 rok.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 

Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LIV/257/2021 w sprawie obniżenia 

ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2022 rok została przyjęta. 

 

f) określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości 

Pani Skarbnik przedstawiła propozycję podwyższenia stawki podatku od nieruchomości  

w związku ze wzrostem stawki podanej przez Główny Urząd Statystyczny.  

Przewodniczący Rady poprosił o przystąpienie do głosowania. 

 

Głosowano w sprawie: 

określenia wysokości stawek podatku od nieruchomości.  

Wyniki głosowania 

ZA: 14, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

Wyniki imienne: 

ZA (14) 



Renata Bączek , Karol Białas , Maria Deja , Maria Gajewska , Wiesława Kaczyńska , Mariusz 

Mirecki , Sylwester Różycki , Adam Stańczyk , Ewelina Suligowska , Katarzyna Taras , 

Monika Wiecheć , Mariusz Wojcieszak, Artur Zasada , Bogdan Zdon  

NIEOBECNI (1) 

Małgorzata Burek 

 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że uchwała nr LIV/258/2021 w sprawie obniżenia 

ceny skupu żyta do celów wymiaru podatku rolnego na 2022 rok została przyjęta. 

 

9. Wolne wnioski. 

Pani Suligowska zapytała, czy ktoś kontroluje zapalanie się oświetlenia ulicznego w gminie. 

Lampy zapalają się o 15.30. Jest to za wcześnie, a my szukamy oszczędności.  

Pan Wójt odpowiedział, że zostało to zgłoszone i trwają prace naprawcze.  

Przewodniczący Rady zachęcał do korzystania z modułu do zgłaszania awarii, który znajduje 

się na stronie BIP Urzędu Gminy. Wspomniał, że na ul. Dworskiej działa tylko jedna lampa 

solarna.  

Pani Deja zapytała o nabór do Klubu Senior+. 

Pani Wójt odpowiedział, że do 15 grudnia jest termin na składanie deklaracji. Więcej informacji 

na ten temat udzieli Kierownik Klubu Senior+.  

Pan Białas zapytał, na jakim etapie jest sprawa skradzionych lamp w Krogulczy Suchej. 

Pan Wójt odpowiedział, że były Sekretarz prowadził tą sprawę. Ta procedura finalna bardzo 

długo trwa. Odpowiem na to pytanie na następnej sesji.  

Pani Kaczyńska zgłosiła problem zakrzaczeń przy drodze powiatowej Łaziska-Chronów  

oraz przy drodze Chronów Kolonia Górna-Chronów Kolonia Dolna.  

Pani Gajewska wspomniała o zamulonych rowach przy drogach powiatowych w Wałsnowie, 

szczególnie przy dawnej E7.  

Pan Stańczyk dodał, że drogi gminne są nieodśnieżone.   

Pani Pietralska zapytała, dlaczego nie wszyscy są poinformowani o składaniu deklaracji  

do Klubu Senior+. 

Pan Wójt odpowiedział, że informacja powinna znaleźć się na tablicach informacyjnych w 

sołectwach. Wydałem polecenie Kierownikowi Klubu o rozpropagowaniu tej informacji. 

Pani Michałowska podziękowała za naprawę drogi w Łaziskach. Wspomniała, że mieszkankę 

Łazisk ugryzł pies. Wczoraj zgłosiła mi, że te psy nadal stwarzają zagrożenie. Wyraziła 

niezadowolenie z podwyżki inkaso dla sołtysów z 10% na 12%.  

Pani Suligowska zapytała, kiedy ogłoszony zostanie konkurs na stanowisko sekretarza. 

Pan Wójt odpowiedział, że wkrótce zostanie ogłoszony konkurs na stanowisko sekretarza 

urzędu wraz z naborem na wolne stanowisko urzędnicze do referatu RGK.  



Pan Różycki wspomniał, że w planie pracy rady zaproponowano cztery terminy sesji,  

które są wymagane ustawowo, ze względu na obostrzenia związane z covid-19.  

Na Sali konferencyjnej urzędu nie jesteśmy w stanie zapewnić bezpiecznych odstępów.  

Ze strony komisji była inicjatywa, aby podnieść dietę za obecność na sesji. Pan Wójt poszedł 

w stronę podwyżki inkaso, ale to jeszcze nie jest ostateczna decyzja rady.   

Pani Skarbnik nawiązała do podwyżek dla sołtysów. Dodała, że pierwotnym pomysłem było 

wynagrodzenie dla sołtysów za skuteczne doręczenie decyzji lub upomnienia. Trwała 

korespondencja z ZUS-em w tej sprawie, który poinformował, że w tym wypadku powinno się 

zawrzeć umowę cywilno-prawną i podlegałaby oskładkowaniu. Można to zrobić, ale trzeba 

było by wykluczyć sołtysów, którzy są też radnymi.  

Pan Wójt dodał, że zgodnie z ustawą sołtysi otrzymują  dietę, która ma pokrywać koszty 

dojazdu i utracony czas. Obecne 150 zł, kiedy inflacja sięga 8% może być za mało. PSL miał, 

jakieś pomysły związane z sołtysami, są instytucje, które zgłaszają pewne pomysły i może to 

będzie jakoś centralnie uregulowane. Gmina też musi liczyć się z kosztami i małymi dochodami 

na skutek PIT-u, CIT-u. Czas sprawi, że Państwo sołtysi na pewno zostaną docenieni.  

Pan Strzecha wypowiedział się na temat programu „Wymiana źródeł ciepła dla mieszkańców 

Gminy Orońsko”, jako jego beneficjent. Poinformował o problemach, jakie pojawiły się z jego 

pompą ciepła. Następnie nawiązał do podwyżek dla sołtysów. Powiedział, że wynagrodzenie 

nie jest adekwatne w stosunku do zlecanych sołtysom zadań.  

Pani Prokop przypomniała o pozyskaniu działki w Dobrucie na cele wiejskie.  

 

10. Zamknięcie obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy stwierdził, że porządek obrad został wyczerpany,  

następnie zamknął obrady LIV sesji o godzinie 16.30. Na tym protokół zakończono.  

              

                  Protokołowała     Przewodniczący Rady Gminy 

 /-/ Marta Regulska                                             /-/ Sylwester Różycki 

 

Pełne nagranie z LIV sesji dostępne pod adresem: http://www.bip.oronsko.pl/   w zakładce – „nagrania 

z sesji.” 

 

 

 

 

 

http://www.bip.oronsko.pl/

